

ခဲရံၣ်ဟူးခါၣ် အံအဲးစံအဲလ်အပူၤန့ၣ်တၢ်ဒီးကီၢ်စၢဖိၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဖၣ်
ဟူရိၣ်ကီၢ်ရၢၣ်ကို ၂-၂

Kari.Hinker@K12.SD.US ၆၀၅-၃၅၃-၈၆၆၀



လါအိကး ၅.၂၀၁၃

ဆူ မိၢ်ပၢ်ဒီးပူၤကွၢ်ထွဲတၢ်တဖၣ်အအိၣ်.

တၢ်ဖုၣ်ဒီးတၢ်ထီၣ်တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့တၢ်မၤမ့ၢ်ဝဲပထံကီၢ်တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့အတၢ်သိၣ်တၢ်သီလၢအရၢဒိၣ်ကတၢၢ်န့ၣ်လီၤ.ပူၤကွၢ်စ့ၤ
န့ၣ်ဝံၤအလီၢ်ခံတၢ်သိၣ်တၢ်သီအဲဝဲအံၤဘၣ်တၢ်ကူၣ်ကၤကၤအိၣ်ဒီးခဲအံၤဘၣ်တၢ်ကိးအိၣ်လၢ “ဖိသ့တဘၣ်အိၣ်လီၤတံၢ်လၢခံ” (NCLB)
ဘၣ်တၢ်ကတၢၢ်ကတၢၢ်အိၣ်ဒီးသိးကဆိတလဲဝဲတၢ်သိၣ်လိဒီးတၢ်မၤလိလၢကမၤစၢၤနဖိအတၢ်မၤန့ၣ်မၤန့ၣ်အါထီၣ်လၢကီၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်လၢဟူရိၣ်ကီၢ်ရၢၣ်ကိုဒီးန့ၣ်ဝဲကီၢ်စၢဖိၣ်အစုဆိၣ်ထွဲတဖၣ်အယိ.တၢ်သိၣ်တၢ်သီလီၢ်ဘၣ်ဝဲဒၣ်လၢပကဘၣ်ဒုးသ့ၣ်ညါန့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ
လၢအရၢဒိၣ်တနီၤန့ၣ်လီၤ.လံာ်ဝဲအံၤအတၢ်ပညိၣ်မ့ၢ်ဝဲဒၣ်သိးကမၤလီၤတၢ်ဝဲဒၣ်လၢမိၢ်ပၢ်ပူၤကွၢ်ထွဲတၢ်ကိးဂၤဒဲးလၢအဖိအိၣ်ဝဲဒၣ်လၢတၢ်ဂ့ၢ်ခိၣ်
တီတၢ်ကတၢၢ်တဖၣ်ကဘၣ်ဒီးန့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအဲဝဲအံၤန့ၣ်လီၤ.

❖ တၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါန့ၣ်တၢ်ယၢ်လၢနကသံကွၢ်နဖိတဖၣ်ဘၣ်ယးဒီးနဖိအသရၣ်တဖၣ်အတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်တဖၣ်.

- ပန့ၣ်ဝဲဒၣ်လၢတၢ်မၤနီၢ်မၤယါနဖိအတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့လၢကီၢ်န့ၣ်အရၢဒိၣ်န့ၣ်ဒီးတၢ်အိၣ်ကတၢၢ်ကတၢၢ်သးလၢအဂ့ၤ
ဒီးတၢ်အိၣ်ဒီးကီၢ်သရၣ်လၢအပတီၢ်ထီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.လၢ၂၀၁၁-၂၀၁၂ကီၢ်န့ၣ်အဂီၢ်,ဟူရိၣ်ကီၢ်ရၢၣ်ကိုအသရၣ်တ
ဖၣ်အိၣ်ဒီးကံၢ်လၢပုၤအမူးကယၤ ၁၀၀%ပုၤပုၤဒ်တၢ်ပၢ်ကနီၣ်ဝဲဒၣ်အသိးန့ၣ်လီၤ.ဒ်နမ့ၢ်မိၢ်ပၢ်ဒီးပူၤကွၢ်ထွဲတၢ်တဂၤ
အသိးန့ၣ်,နအိၣ်ဒီးတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢနကပတံထီၣ်ဝဲတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဘၣ်ယးဒီးနဖိအတၢ်သရၣ်တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ပ
တီၢ်ထီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

❖ ကီၢ်ဒီးမိၢ်ပၢ်အလံာ်တၢ်အၢၣ်လီၤအိၣ်လီၤ

- ကီၢ်ဒီးမိၢ်ပၢ်အတၢ်ရူလိၣ်မ့ၢ်လိၣ်လၢအဂ့ၤန့ၣ်မ့ၢ်ဝဲတၢ်အကၢ်အစီၤတမံၤလၢအအိၣ်ကွဲၣ်ကျိၤယုၣ်အသးဒီးနဖိအတၢ်ကူၣ်
ဘၣ်ကူၣ်သ့န့ၣ်လီၤ.လၢတၢ်န့ၣ်အယိအလီၢ်အိၣ်သပူၤကတၢၢ်လၢကီၢ်,မိၢ်ပၢ်ဒီးပူၤကွၢ်ထွဲတၢ်သ့ၣ်တဖၣ်ကမၤသကိးတၢ်
တပူၤယိလၢတၢ်မၤလၢထီၣ်ပုၤထီၣ်နဖိအတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်အပတီၢ်န့ၣ်လီၤ.ကီၢ်,မိၢ်ပၢ်တၢ်အၢၣ်လီၤအိၣ်လီၤအလံာ်ဘၣ်
တၢ်ကွဲးအိၣ်လၢတၢ်ကမၤတၢ်သးလီၤပလိၣ်လၢကီၢ်မိၢ်ပၢ်ဒီးကီၢ်သရၣ်အဘၣ်စၢၤန့ၣ်လီၤ.တၢ်အံၤဒုးန့ၣ်ပျီထီၣ်ဝဲဒၣ်
ဟံၣ်ဖိယိဖိတဖၣ်ဒီးကီၢ်ကမၤစၢၤဝဲအဖိဒ်သိးကတၢၢ်ထီၣ်ထီၣ်ဘးဝဲဒၣ်ဆူတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ပတီၢ်လၢအထီၣ်န့ၣ်လီၤ.

❖ ကီၢ်ရၢၣ်ဒီးကီၢ်ဖိမိၢ်ပၢ်အတၢ်ပၢ်ယုၣ်ပၢ်ဂီၢ်သန့တၢ်သိၣ်တၢ်သီ

- သန့တၢ်သိၣ်တၢ်သီအဲဝဲအံၤပၢ်ပျီထီၣ်ဝဲနတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢတၢ်မၤသကိးတၢ်လၢတၢ်အိၣ်ဖိၣ်အဆၢကတီၢ်ဒီးတၢ်ဆၢ
တံၢ်လၢတၢ်ဒုးကဲထီၣ်တၢ်အကျိၤအကျဲလၢတၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်ကီၢ်-တၢ်ဂ့ၢ်ခိၣ်တိးထီၣ်အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဖၣ်လၢပုၤ
ပုၤန့ၣ်လီၤ.ပၢ်ပျီထီၣ်စ့ၢ်ကိးတၢ်ဟံးန့ၣ်သကိးမူၤလၢတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်တၢ်လဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ်တဖၣ်အဂီၢ်လၢပုၤပုၤန့ၣ်
လီၤ.

❖ တၢ်ကဒုးကဒုၣ်တၢ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီသန့လၢကီၢ်စၢဖိၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဖၣ်အဂီၢ်

- သန့တၢ်သိၣ်တၢ်သီအဲဝဲအံၤဒုးသ့ၣ်ညါန့ၣ်တၢ်ယၢ်လၢနကွဲးလီၤတၢ်ပၢ်ဒုၣ်ပၢ်ကမၢ်တဖၣ်ဒီးဆူထီၣ်အိၣ်ဆူကီၢ်အ
ပူၤပၢ်ဆူတၢ်မူၤခိၣ်အအိၣ်.ကြးလၢနပၢ်ဒုၣ်ပၢ်ကမၢ်တၢ်ခါ,ဘၣ်ယးဒီးတၢ်သ့ဝဲဖိသ့ၣ်တဘၣ်အိၣ်လီၤတံၢ်လၢခံအ
ကျိၣ်အစုသ့ၣ်တဖၣ်လၢတၢ်ဘၣ်ကွၢ်အိၣ်တသ့သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ယဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါန့ၣ်လၢနကဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤနဖိအတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ဒီးဆဲးကျိးလိာ်သးဒီးနဖိအသရၣ်တဖၣ်လၢတၢ် ဂ့ၢ်တခါ
ဘၣ်တခါတက့ၢ်.နလဲၤသံကွၢ်လီၤလီၤတၢ်သံကွၢ်လၢကီၢ်လၢနဖိလဲၤထီၣ်ဝဲတဖျါၣ်အသရၣ်,ကီၢ်အပူၤပၢ်ဆူတၢ်,မ့တမ့ယၤ စ့ၢ်ကိးသ့ဝဲဒၣ်န့ၣ်
လီၤ.ခိဖျါလၢတၢ်ပၢ်ဖိၣ်မၤသကိးတၢ်ဒီးဟံၣ်ဖိယိဖိဒီးပူၤတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ဖိတဖၣ်အယိ-ပမၤစၢၤနဖိဒ်သိးအဲဝဲသ့ၣ်ကဒီးန့ၣ်ဘၣ်တၢ်ကူၣ်
ဘၣ်ကူၣ်သ့လၢအဂ့ၤကတၢၢ်တသ့ဖဲအသ့န့ၣ်လီၤ.

ပုၤဒီးတၢ်ယုးယိၣ်ပးကဲအါလၢ,

လံာ်တးနီၢ်ဂံၢ် ၉၉၄၉

၁၅၀ ၅ကျဲ .မုၢ်န့ၣ်ကလံာ်ထံး

ဟူရိၣ်,ကလံာ်ထံးဒဲၣ်ခိထံၣ် ၅၇၃၅၀

